
گروه اقتصادی -ترکمانه گفت: امسال یکی از اصلی ترین اولویت های 
ما تمرکز بر اقتصاد دریا محور و امنیت غذایی است. محمد ترکمانه  گفت: 
ظرفیت های بســیار خوبی در حوزه  درگاه های اینترنتی   فراهم شده است 
و ما از این ظرفیت ها می توانیم در حوزه اشــتغال و قرض الحســنه با ایجاد 

مدل تامین مالی جدید استفاده کنیم . 
او می گویــد: امســال بــر دو موضوع اقتصــاد دریا محــور و امنیت 
غدایــی تمرکز کــرده ایم و حدود ۱۰ تــا ۱۵ هزار میلیــارد تومان در این 
بخش ســرمایه گذاری کرده ایم. مدیرعامل بنیــاد برکت ادامه داد: زنجیره 
آبــی ، اقتصــاد دریایــی ، آبزیان و شــیلات زنجیره ســبز کشــاورزی و 
اســتفاده از دانــش روز و افزایش متراژ گلخانه را امســال به صورت ویژه 
 پیگیــری خواهیم کرد چراکــه این اقدامات به صورت خرد قابل توســعه 

است. 
ترکمانه گفت: تا پایان امسال امیدوار هستیم اتفاقات خوبی را رقم بزنیم و 

باید از فناوری های روز دنیا استفاده کنیم چرا که این اقدامات از جمله پروژه های 
است که در آن سود آوری وجود دارد و امسال در این بخش برنامه های خوبی 
 را تعریف کرده ایم. به گفته او، مجموعه سداد تامین مالی و اتفاقا خوبی را رقم زده 

است.  
ترکمانــه همچنیــن در خصوص اقدامات صــورت گرفته در مجمع 
خیرین مدرســه ساز و اشتغال کشــور گفت: در مجمع خیرین مدرسه ساز 
به دنبال آن هســتیم که از طریق منابع مالی خیرین در حوزه اشــتغال زایی 
 فعالیــت هــای صورت گیــرد و در دو هفته آینده اولین جلســه آن برگزار 

می شود.
مدیرعامل بنیاد برکت گفت: سرمایه گذاری خوبی و مشترکی هم بین 
شــرکت های سرمایه گذاری و شــرکت های هوش مصنوعی که مسئله را 
حل کند ایجاد شــده که از طریق آن بتوانیم در این حوزه برنامه ریزی لازم 

را انجام دهیم.

گروه اقتصادی -مدیر کل دفتر لــوازم خانگی و اداری وزارت صمت 
گفت:مــدت زمان رفع تعهد ارزی وارد کننــدگان موبایل به یک ماه کاهش 

می یابد. 
شــکراللهی مدیر کل دفتر لوازم خانگی و اداری وزارت صنعت و معدن 
و تجارت با اشاره به تنظیم و مدیریت بازار موبایل گفت:۴ اقدام اصلاحی در 
خصوص تنظیم و مدیریت بازار موبایل انجام شــد و امسال هم  همین کار ها 

را پیگیری می کنیم. 
او گفت: اقدام دیگری که در خصوص تنظیم بازار انجام شــد، این بود 
که ما بیاییم گروه بندی کنیم چراکه موضوع خدمات پس از فروش در حوزه 
موبایل یک موضوع واقعاً مهمی است. الان ما شاهد این هستیم که شرکت های 

متنوعی در حال واردات گوشــی هســتند به طوریکه حتی بدون کوچکترین 
زیرســاخت خدمات پس از فروش برای اینکه این موضوع هم ســامان پیدا 
بکند باز با همکاری خود فعالین این حوزه، فعالین تخصصی این حوزه آمدیم 

شاخص های تخصصی را در آوردیم.
شکراللهی گفت:گروه بندی را می خواهیم ابلاغ کنیم این باعث می شود 
که اجحاف در حق مشتری نشود، همه اهداف ما این بوده که گوشی با قیمت 
مناسب و با خدمات پس از فروش مناسب دست مشتری برسد به اضافه اینکه 
یــک اقداماتی هم در حوزه تولید داخل داریم پیگیری می کنیم که همه این ها 
یک بســته به عبارتی سیاستی می شود که دفتر تخصصی وزارت صنعت دارد 

پیگیری می کند.

سرمایه گذاری ۱۰ تا ۱۵ هزار میلیارد تومانی در اقتصاد دریا

مدت زمان رفع تعهد ارزی برای وارد کنندگان موبایل کاهش می یابد
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گروه اقتصادی - معاون وزیر 
نیرو با بیان اینکه در آینده می توانیم از 
مسیر ترکیه زمینه صادرات به اروپا را 
هم فراهم کنیم، گفت: در کشورهای 
حاشیه شرقی هم افغانستان و پاکستان 
متقاضی برق ایران هستند. فعلا برنامه 
صادراتــی به کشــورهای حاشــیه 

خلیج فارس نداریم..
محمــود کمانی دربــاره برنامه 
احداث نیروگاه تجدیدپذیر در کشور 
اظهار داشت: ما برنامه تولید ۱۰ هزار 
مگاوتی برق از نیروگاه های تجدیدپذیر 
را در دستور کار داریم، حوزه صنعت 
باید به صــورت خودتامین اقدام به 
احداث نیروگاه کند که خوشــبختانه 
اســتقبال خوبی از این بخش شده و 
تاکنــون حدود 2۵۰۰ مگاوات برنامه 
برای شرکت های صنعتی صادر شده 

که در حال اقدام برای مراحل پیشبرد 
و بعضا احداث نیروگاه هســتند که از 
جملــه آنها مجموعه گل گهر و فولاد 
مبارکه است که سال گذشته شروع به 
احداث کرده اند، برای ساخت نیروگاه 
6۰۰ مگاواتی فولاد مبارکه در اصفهان 
مراحل عقد قرارداد با پیمانکار و خرید 
تجهیزات انجام شــده و امیدواریم با 

سرعت خوبی پیش برود. 
وی تصریــح کــرد: همچنین 
از شــورای اقتصاد مجــوز احداث 
نیروگاه ۴ هزار مگاوتی خورشــیدی 
را اخذ کردیم که مناقصات آن برگزار 
شــد و اکنون حدود ۱8۵۰ مگاوات 
برنــده اعلام شــده و در حال صدور 
پروانه هســتند، بخشــی از پروانه ها 
صادر شــده و بخشی منجر به قرارداد 
شــده و مشغول کار هستند، از جمله 

قراردادهــای گذشــته که به صورت 
ماده 6۱ خریــد تضمینی بود تاکنون 
حدود ۱8۰ مگاوات افتتاح شــده و 
حــدود 2۰۰ مگاوات هم امســال به 

بهره برداری می رسد.
رئیــس ســازمان انرژی هــای 
تجدیدپذیر و بهــره وری انرژی برق 
ادامه داد: متاسفانه بخش نیروگاه بادی 
تاخیر دارد و دلیل آن هم این است که 
مجوزی که باید شورای اقتصاد می داد 
در دبیرخانه این شورا به تاخیر خورد، 
امیدواریم ابتدای امسال بتوانیم مجوز 
را اخذ کنیم و مناقصات ماده ۱2 برای 

نیروگاه های بادی را هم انجام دهیم.
وی تاکیــد کرد: بخــش دیگر 
مربــوط به نیروگاه های انشــعابی و 
مقیاس کوچک است که بخشی از آن 
به میزان ۱۱۰ هزار واحد را داشــتیم 

کــه با کمک نهادهــای حمایتی باید 
انجام می شــد، این پروژه ها هم آغاز 
شــده و تاکنون حدود ۱۵۰۰ واحد از 
این ۱۱۰ هــزار واحد به بهره برداری 

رسیده است.
کمانی درباره پروژه های انرژی 
تجدیدپذیر در تهران گفت: در تهران 
چند نیروگاه در دست احداث داریم 
اما  نســبت به اســتان هایی که تابش 
خوبی داریم و هم امکان گرفتن زمین 
وجود دارد، میزان برنامه احداث کمتر 
است چون مشکل اصلی بحث گرانی 

زمین است.

وی دربــاره برنامــه صادرات 
خاطرنشــان کرد: برنامه صادرات از 
طریق نیروگاه هــای تجدیدپذیر در 
حال تدوین است، ما پیشنهاداتمان را 
به وزارت نیــرو ارائه کرده و در حال 
جمع بندی اســت به محــض اینکه 
مدل سرمایه گذاری توسط وزیر نیرو 
ابلاغ شــود، فراخــوان می دهیم و از 

سرمایه گذاران دعوت خواهیم کرد.
معاون وزیر نیــرو با بیان اینکه 
ظرفیت خوبی برای صادرات داریم، 
اظهار داشــت: ما ظرفیت خوبی در 
کشورهای حاشــیه غربی مثل عراق 

و ترکیــه داریم که در آینده می توانیم 
از مسیر ترکیه زمینه صادرات به اروپا 
را هــم فراهم کنیم، در کشــورهای 
حاشــیه شــرقی هم افغانســتان و 
پاکســتان متقاضی برق ایران هستند. 
فعلا برنامه صادراتی به کشــورهای 
حاشیه خلیج فارس نداریم، اولویت 
ما صادرات به همســایگان شرقی و 

غربی است. 
وی یادآور شد: در برخی مواقع 
که نیاز کشــور بــرای مصرف داخل 
اجــازه می دهد تــا ۵۰۰ مگاوات هم 
سرجمع صادرات داریم که عمدتا به 

عراق و بخشــی به ترکیه و پاکستان و 
افغانستان است.

کمانی دربــاره امکان صادرات 
توسط بخش خصوصی بیان داشت: 
ظرفیت هایــی را هماهنگ کردیم که 
در صــورت تصویب نهایــی میزان 
ظرفیت هــای آن ابلاغ خواهد شــد، 
اکنون بیشتر صادرات به عراق توسط 
توانیر انجام می شــود و برای بخش 
خصوصی ظرفیت کمتــری در نظر 
گرفته شده اما برای همسایگان شرقی 
و همچنین ترکیه ظرفیت خوبی برای 
صادرات توسط بخش خصوصی دیده 

شده است، برق نیروگاهی که بخش 
خصوصــی و دولتی تولید می کند به 
دولت فروخته می شود و از سر جمع 
آن در مواقعی که ما نیاز داخلی نداریم، 
تبــادل و یاد صادر می کنیم، این روند 
طوری تنظیم می شــود که نیاز داخل 

دچار مشکل نشود.

معاون وزیر نیرو تشریح کرد:

نحوه صدور مجوز صادرات برق تجدیدپذیر

اقتصادی

گروه اقتصادی -  سرپرســت 
ســازمان ملی زمین و مسکن از امضای 
تفاهمنامــه مشــترک وزارت راه و 
شهرسازی با دانشــگاه آزاد اسلامی و 
اختصاص ۵۰۰ هکتار زمین در ۵ شهر 

برای ساخت مسکن خبر داد.
 ارسلان مالکی سرپرست سازمان 
ملی زمین و مسکن با اشاره به تفاهمنامه 
مشــترک وزارت راه و شهرســازی با 
دانشگاه آزاد اسلامی به منظور ساخت 
۵۰۰ هزار واحد مسکونی برای اعضای 
هیات علمی و کارکنان این دانشــگاه 
و ســایر متقاضیان طرح نهضت ملی 
مســکن، گفت: در فاز نخست و اولیه 
اجرای این تفاهم نامه ۵۰۰ هکتار زمین 
از ســوی دانشــگاه آزاد اسلامی برای 
ســاخت واحد های طرح نهضت ملی 
مسکن معرفی شد. این ۵۰۰ هکتار زمین 
در پنج شهر پرند تهران، گلبهار مشهد، 
عالی شهر بوشهر، خوراسگان اصفهان 
و فارسان شــهرکرد از سوی دانشگاه 
آزاد اســلامی معرفی شد تا فرآیند های 
اجرایی آن در قالــب تفاهم نامه انجام 
شــود. سرپرست ســازمان ملی زمین 
و مســکن با بیان اینکه اولین نشست 
کارگروه مشترک اجرای این تفاهمنامه 

تشکیل شــد، این نشســت را مثبت 
ارزیابی کرد و گفت: در این نشســت 
مقرر شد یک کارگروه استانی با حضور 
نمایندگان دانشــگاه و ادارات کل راه و 
شهرسازی استان تشکیل شود تا اجرای 
تفاهم نامه با سرعت بیشتری پیش رود.
وی اضافه کرد: تاکید طرفین بر این بوده 
کــه در عملیات اجرایی واحد هایی که 
در قالب این تفاهم نامه ساخته می شود، 
صنعتی سازی و استفاده از فناوری های 
نوین ساخت در دستور کار قرار گیرد.

براســاس مصوبات کارگروه، دانشگاه 
آزاد اســلامی به زودی کلیه زمین های 
موضوع تفاهم را برای شروع عملیات 
اجرایی به سازمان ملی زمین و مسکن 

معرفی می کند.
بخشــی از این اراضی از ســوی 
وزارت راه و شهرســازی به دانشــگاه 
واگذار شــده، بخش دیگــری از آن ها 
متعلق به دانشگاه آزاد اسلامی و دارای 
ســند مالکیت تک برگ است و دسته 
دیگر زمین هایی هســتند که مربوط به 

ســازمان ها و شــرکت های غیردولتی 
دانشگاه مشمول ماده ۷ قانون ساماندهی 
مســکن هســتند.تفاهم نامه مشترک 
ســاخت ۵۰۰ هزار واحد مســکونی 
با امضای مهــرداد بذرپاش وزیر راه و 
شهرســازی و محمدمهدی طهرانچی 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی برای تامین 
مسکن اعضای هیات علمی و کارکنان 
دانشگاه آزاد اسلامی و همچنین سایر 
متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن در 

سراسر کشور منعقد شده است.

گروه اقتصادی - باقری ؛ عضو 
هیات رئیســه اتحادیه فروشندگان 
میوه و ســبزی - در نشست بررسی 
مشــکلات صنف فروشندگان  میوه  
و سبزی کشــور اظهار کرد: اصناف 
و اتحادیه هــا در حالی که بهترین و 
رایگان ترین کارشناسان در هر بخش 
اتحادیه ها و تشــکل ها هستند، اما به 

نوعی مغفول مانده اند.
عضو هیــات رئیســه اتحادیه 
فروشندگان میوه  و سبزی با اشاره به 
مشکلات صنف میوه و سبزی اظهار 
کــرد: در میدان مرکزی میوه وتره بار 
از ۷۰ ســال پیش اصطلاحا دریافت 
زیرچوبی یا پول کارگری رایج بوده 
است. برای مثال برای یک کیلو گوجه 

ســبز 2۰۰۰ تومان پول کارگر گرفته 
می شــود. این پول کارگر غیرقانونی 
اســت. یعنی پولی که کارگر باید از 
بارفروشان دریافت کند از خریدار و 

مغازه دار می گیرد.
گفــت:  ادامــه  در  باقــری 
دستفروش ها و وانتی ها مشکل دیگر 
ما هستند. این افراد علاوه بر سد معبر 

صنف ما را نیز تهدید می کنند.
عوامل گرانی میوه؛ میادین 
میوه و تره بــار، صادرات بی 

موقع و مالیات کاذب  
در ادامــه مرادیــان  - معــاون 
اتحادیه فروشــندگان میوه و سبزی 
اســتان تهران - گفت: ۵ تا ۳۰ درصد 
گرانی میــوه مرتبط به میدان مرکزی 
میوه و تره بار اســت، زیرا در میدان 
پــول کارگر دریافت می شــود و یا 
ناخالص فروشــی اتفــاق می افتد. 
ناخالص فروشــی به این معناســت 
که به همراه میوه هزینه کارتن، سبد، 
پوشــال و... حســاب می شود. اگر 
این موضوع حذف شــود 2۰ تا ۳۰ 
درصد قیمت میوه در مغازه ها کاهش 

می یابد.
در ادامه این نشست دامغانی- از 
اعضای هیات رئیســه - نیز تصریح 
کرد: یکی دیگر از مشــکلات گرانی 
میــوه، صــادرات بی موقــع میوه به 

کشورهای دیگر است. 
در زمانی کــه در تهران گرانی 
و کمبود پیاز داریم می شــنویم که به 
کشورهای دیگر پیاز صادر می شود. 
وقتی محصولی دست نیامده و هنوز 
در انبار اســت چرا صــادرات انجام 
می شــود؟ وقتی محصولی در داخل 
کشور کم است چرا باید صادر شود؟
اسدالله کارگر- رئیس اتحادیه 
فروشــندگان میوه و سبزی - نیز به 
مالیــات کاذب اشــاره کرد و گفت: 

بایســتی مالیات از سود مغازه داران 
گرفته شــود نه از سرمایه در گردش 
آنها، این در حالیســت که خردادماه 
اصناف قرار است اظهارنامه مالیاتی 
پرکننــد و بــر این اســاس مالیات 

بپردازند.
وی ادامــه داد: موضــوع دیگر 
میادین میوه و تره بار است. قرار بود 
میادین محلی باشد که کشاورزان به 
صورت مستقیم محصولات خود را 

عرضه کنند، اما اینگونه نشد و میادین 
رقیب مغازه ها شــدند. همچنین این 
میادین بــه صورت مجــزا فعالیت 
می کنند و هیچ هماهنگی ای با اتحادیه 
ندارنــد و شــهرداری نیز زمین های 
 رایــگان در اختیــار آنها قــرار داده 

است.
کارگر با اشاره به اینکه مخالف 
صادرات نیســتیم ولــی می گوییم 
کارشناســان در راس کار نیســتند و 
در ایــن بین ناهماهنگی وجود دارد، 
گفت: وقتی قرارداد صادرات بســته  
می شود و صادرات صورت می گیرد 
اگر مشــکلی در داخل ایجاد شــود 
اولین فلش اتهام به ســمت ما است. 

بنابراین معتقدیــم باید کار اصناف 
بــه اصنــاف واگذار و با  مشــورت 

کارشناسان انجام شود.
تقســیم بندی  و  تفکیــک 

مسئولیت ها باید انجام شود
حمیدرضــا رســتگار - عضو 
هیات رئیســه اتاق اصناف تهران -  
گفت: جلســه ای با شهردار تهران و 
شهرداران شهرهای مختلف برگزار 
کردیم و قرار شد جلسه ای نیز بعد از 

ماه مبارک رمضان برای پیگیری این 
موضوع داشته باشیم.

وی ادامه داد: تداخلات صنفی 
در این بخش وجــود دارد و ممکن 
است در یک مغازه  محصولات دیگر 
هم فروخته شــود کــه اتفاق خوبی 

نیست. 
لازم است تفکیک و تقسیم بندی 

مسئولیت ها انجام شود.
رستگار با بیان اینکه اتحادیه ها 
شرح وظایف مشخصی دارند، گفت: 
اگر بــه گونه ای قوانیــن را مصوب 
کنیم که بلاتکلیفی در صنوف ایجاد 
شــود بازرس اتحادیــه نمی تواند 
نظارت های لازم را داشــته باشد. در 

بحث صدور مجوز شاهد این بودیم 
که از ابتدای امسال مجوزهایی بدون 
امضای رئیس اتحادیه صادر می شود. 
اتحادیه ها مورد وثوق اعضای صنف 
خود هستند و اگر امضای آنها حذف 

شود درست نیست.
وی در ادامــه عنوان کرد: یکی 
دیگــر از موضوعــات پیــش روی 
اصنــاف مالیات اســت و ســوال 
اینجاســت که آیا مالیات بر تورم را 

هم بایــد واحدهای صنفی پرداخت 
کنند؟ برای کســبه مقدار کالا ملاک 
اســت و پــول ملاک نیســت ولی 
ســازمان مالیاتی به مقــدار پولی که 
در حســاب آنها گردش دارد، توجه 
می کند. اولین موضوعی که بین ما و 
سازمان مالیاتی وجود دارد این است 
که کســبه چه تقصیری در خصوص 
 تــورم دارند و چرا باید مالیات تورم 

دهند؟
عضو هیات رئیسه اتاق اصناف 
تهران افزود: مقصر تورم هر کس که 
باشد باید پاسخگو باشد و این تقصیر 
اصناف نیست. هر واحد صنفی در هر 
جای کشــور که باشد و کارکند یعنی 

در آن نقطه امنیت ایجاد شــده است. 
ولی متاسفانه این موارد در نظر گرفته 
نمی شود و با وجود نقش پر اهمیت 
اصناف در مواقع تصمیم گیری هیچ 

مشورتی با آنها نمی شود.
وی در ادامه گفت: اســتفاده از 
تبصره مــاده ۱۰۰ مهمترین موضوع 
اســت و در ایــن راســتا خواهش 
داریــم که بــا توجه به میــزان تورم 
 ســقف تبصــره مــاده ۱۰۰ بالاتر 

برود.
در ادامه غلامحسین رضوانی - 
نماینده مجلس شورای اسلامی - نیز 
با اشاره به اینکه باید اتحادیه و مجمع 
نمایندگان تهران جلسه ای مشترک با 
یکدیگر داشته باشند تا هم افزایی در 
این زمینه صورت گیرد، گفت: وظیفه 
ما پیگیری از مسائل و مشکلات مردم 

است.
وی افزود: اینکه گفته می شــود 
دلیل گرانی میوه مربوط به صادرات 
است، درست نیست زیرا همواره در 
محصولات کشــاورزی عرضه بیش 

از نیاز است. 
همانطــور که نبایــد به اصناف 
احجاف شود به کشــاورز نیز نباید 
احجاف شــود. صادرات باید انجام 
شــود، ولی قاعده مند باشد. معتقدیم 
وقتی بیش از نیاز تولید شــود امکان 
صــادرات وجــود دارد. البتــه در 
 گرانــی  میوه ها اصناف نیز بی تقصیر 

نیستند.

از سوی عضو هیات رئیسه فروشندگان میوه و سبزی عنوان شد؛

عوامل رشد قیمت میوه
یکی از اعضای هیات رئیسه فروشندگان میوه و سبزی در مورد عوامل رشد قیمت میوه به ارائه توضیحاتی پرداخت.

گروه اقتصادی - مدیرشرکت 
خطــوط لوله ومخابرات نفت ایران 
منطقــه تهران مهمتریــن اقدامات 
صــورت گرفتــه دریــک ســال 
اخیر،براجــرای گام بــه گام پروژه 
هادرجهت تحقق اهداف ورسالت 
این مجموعه و پیشــگام با صنعت 

انتقال نفت تاکیدکرد.
بــه گزارش شــرکت خطوط 
لوله و مخابــرات نفت ایران منطقه 
تهران، مجتبی بشــارتیان با اشاره به 
نقش آفرینی بزرگترین ترمینال نفتی 
کشــور در جابجایی فرآورده های 
نفتی و اشــتراک انتقال مستقیم با 6 
منطقه از مناطق دوازده گانه شرکت 
و تأمین سوخت مورد نیاز کلان شهر 
تهران و اســتان های نیمه شــمالی 
کشور گفت: درصد بالایی از حجم 
انتقــال این منطقه با تلاش شــبانه 
روزی کارکنان خدوم و زحمتکش 
این شــرکت با انتقال سالانه بالغ بر 
۵۰ میلیارد لیتر نفت خام و فرآورده 
به پالایشــگاه ها و مبــادی مصرف 

در اســتان های همجوار به صورت 
مستقیم و غیر مستقیم انجام می شود 
که این میزان شــامل انتقال ســالانه 
2۰ میلیــارد لیتــر نفت خــام و ۳۰ 
میلیــارد لیتر انواع فرآورده اســت 
که به صــورت میانگین روزانه بالغ 
بــر 8۵ میلیون لیتر انــواع فرآورده 
 و ۵۷ میلیون لیتــر نفت خام انتقال 

می یابد.
وی بهره برداری از مرکز انتقال 
نفت کاشان را یکی از دستاوردهای 
منطقه تهران در ســالی که گذشت 
نــام برد و گفت: این پــروژه از دو 
منظر حائز اهمیت اســت نخست از 
حیث انتقال فرآورده ها از جنوب به 
پایتخت و دوم از نقطه نظر توســعه 
ارتباطات مخابراتی و اتصال شبکه 
فیبــر نوری با راه اندازی اتاق رادیو 
و بهــره برداری از ۴۰۰ کیلومتر فیبر 

نوری حدفاصل نائین به کاشــان و 
ری از بندرعباس به تهران.

وی در عین حال افزود: انتقال 
ســوخت از پالایشــگاه های ستاره 
خلیج فارس و بندرعباس توســط 
خط 26 اینچ به رفســنجان منتقل و 
پس از آن توســط دو خط 2۰ و ۱6 
اینچی به نائین، سپس از طرف خط 
2۰ اینــچ به کاشــان و پس از آن به 

تهران می رسد.
بشــارتیان گفت: میزان انتقال 
فرآورده تاپیــش از راه اندازی این 
مرکز ۱۷۰ هزار بشــکه در روز بود 
که این مقدار بعــد از راه اندازی به 
22۰ هــزار بشــکه در روز افزایش 

یافته است. 
بشــارتیان در ادامه توضیحات 
خود به فعالیت های زیست محیطی 
منطقه اشــاره کرد و بــا بیان اینکه 

اقدام های زیست محیطی بر محور 
پیشگیرانه و با رعایت دستور العمل 
هــای مربوط بــه اچ اس ای انجام 
می شود، اظهار داشت: اجرای پروژه 
اکســپوز ســازی )رو کار نمودن( 
لوله هــا و تعمیرات مخــازن از آن 
دست طرح هایی است که عملیاتی 
کــردن آن، مصداق بــارز اهمیت و 
توجه به حفــظ و صیانت از محیط 
زیست است و منطقه برای تحقق آن 

گام های بلندی برداشته است.
وی در همین رابطه اضافه کرد: 
اکســپوز ســازی منیفولد و مخازن 
درین مراکز انتقال نفت خام، ری – 
کرج، نفت اصلی، تأسیسات رشت 
و قزوین از جملــه اهداف اجرایی 
منطقــه تهران بــوده تــا لوله های 
فرســوده تعمیر و بازسازی شده و 
منیفولد مراکــز انتقال بطور دائم در 

معرض پایش و بازدید روزانه بهره 
برداران قرار گیرد و با اطمینان کامل 
از ایمن بودن آنهــا عملیات انتقال 
فرآورده صورت پذیرد و باید اذعان 
داشت که این طرح در مراکز رشت 
و قزوین به اتمام رســیده، در مرکز 
نفت خام 8۰ درصد پیشرفت داشته 
و در نفت اصلی و ری – کرج روند 

رو به رشدی را می پیماید.
وی تصریــح داشــت: پروژۀ 
تعویض ۱۰ کیلومتر پوشــش خط 
22 اینــچ لولــه ری به شــاهرود و 
تعمیــر ۷۴۰ نقطــه خوردگی های 
زیــر ۳8 درصــد در 2۱۰۰ کیلومتر 
خطوط لولــه محدوده منطقه تهران 
را نیز می تــوان به موارد فوق الذکر 
افزود که در راســتای بحث زیست 
محیطی و نگهداری از خطوط انجام 

گرفته است.

وی ادامــه داد: پروژه هــا و 
تعمیــرات اساســی متعــددی در 
بازســازی و راه اندازی دستگاه ها 
و تجهیــزات صــورت گرفته که با 
همکاری و مشارکت واحدهای فنی 
و عملیاتی با هدف ایمن ســازی و 
انتقال پایدار نفت خام و فرآورده های 
نفتی به اجرا در آمده و این امر نشأت 
گرفته از توانمندی و تلاش خستگی 
ناپذیر نیروهای متخصص و جوان 

این شرکت است.
صرفــه جویی در مصرف 
انرژی با نصــب و راه اندازی 
سه دستگاه الکترو موتور در 

مرکز انتقال نفت ری - کن
وی نصــب و راه اندازی ســه 
دستگاه الکترو موتور در مرکز انتقال 
نفــت ری – کن که علاوه بر صرفه 
جویــی در مصرف انرژی و کاهش 

نــرخ تعمیرات، افزایــش ظرفیت 
انتقال روزانه یک میلیون و دویست 
هزار لیتر انــواع فرآورده های نفتی 
را به دنبال داشــت به عنوان یکی از 
شاخصه های مهم دیگر از اقدامات 

انجام گرفته برشمرد.
وی تعمیــر اساســی ترانس 
شماره دو پســت برق اصلی مرکز 
منطقه که با نصب اکتیو پارت ترانس 
۳۰ مگاواتی همــراه بود را حرکتی 
مهم و مثبت نامید که در انتقال مواد 
نفتی از ری به شــمال، شمالغرب و 
شمال شرق و همچنین مراکز انتقال 
نفت کن و قوچک در غرب و شرق 
پایتخت بســیار تأثیر گذار اســت 
که اورهــال آن توســط همکاران 
ســختکوش، صرفــه اقتصــادی 
 حداقــل ۱۰ میلیــاردی را در پــی 

داشته است.

از  وی در بخــش دیگــری 
صحبت های خود به تعمیر اساسی 
۳ مخــزن اشــاره کرد و افــزود : 
مخــزن A ۵۰6 در مرکــز انتقــال 
نفــت مغانک با هــدف صیانت از 
محیط زیســت، مخزن شــماره ۱۳ 
رســید و ارســال با هدف افزایش 
عمر و مانــدگاری طولانی مدت و 
مخزن رشــت با هــدف ارتقا توان 
بهبود ســطح عملکرد مورد تعمیر 
 قرار گرفتند که بســیار حائز اهمیت 

است.
مدیر منطقه تهران نصب و راه 
اندازی یک دستگاه ترانسفور ماتور 
۱۰ مگاواتی در مرکز انتقال نفت خام 
بــا هدف کاهش افُت ولتاژ در زمان 
اســتارت الکتروموتور را پروژه ای 
ارزشــمند ذکر کــرد و در ادامه از 
نصب و راه اندازی بوســتر پمپ 6 
کیلــو واتی با قدرت ۱8۵ کیلو وات 
در مرکز رسید و ارسال یاد کرد که به 
افزایش میزان انتقال فرآورده بنزین 

منتج گردیده است.

بزرگترین ترمینال نفتی کشور اعلام کرد؛

انتقال سالانه ۵۰ میلیارد لیتر نفت و فرآورده های آن

بــه دنبــال افزایش ســرعت خدمات گمرکی هســتیم تــا در حداقل زمان ممکــن کالا از 
گمــرک ترخیص شــود، برخــی از دســتگاه های مــوازی مجموعه مجوزهــا را برای 
انجــام تشــریفات گمرکــی و ترخیــص کالا را بدهند و قانــون تکلیف آنها را روشــن 
کــرده و بایــد حداکثــر زمــان هفــت روزه جواب اســتعلام گمرکــی را ارائــه دهند.

اختصاص ۵۰۰ هکتار زمین در ۵ شهر برای ساخت مسکن
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